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Bei aller Vielfalt der verfügbaren Zeitdiagnosen und gesellschaftlichen Selbstbeschreibungen ist in den letzten Jahren zunehmend deutlich geworden, dass den Medien eine besondere Bedeu​tung zukommt. Die Auffassung, dass die Prozesse der Medialisierung optionale Dimensionen darstellen, die zur Bestimmung von Wissen, Bildung, Sozialisation, Kommunikation, Gesell​schaft und Kultur quasi hinzukommen können oder auch nicht, ist problematisch geworden. Im Gegenteil: Sowohl auf Mikro- als auch auf Meso- und Makro-Ebenen lassen sich Phänomene der Verflechtung und Durchdringung ausmachen, die erst in Ansätzen untersucht worden sind. 

Der Fokus der Tagung ist auf Dynamiken und Transformationsprozesse ausgerichtet, die sich an den Schnittstellen der Entwicklungen abspielen. Sie zielt auf inter- und transdiziplinäre Diskursfelder zwischen Medien- und Kommunikationstheorie, zwischen Wissens- und Bildungs​theorie sowie zwischen Informatik und Pädagogik. Entsprechend geht es weniger um Geräte, Apparturen oder Software-Produkte und deren Vermarktung oder Anwendung im engeren Sinne, sondern um Aspekte der Wissensorganisation und Mediendynamik, der Transformation von Lern- und Bildungsprozessen sowie der Untersuchung von Gestaltungsformen sozio-kultureller Räume und von Kommunikationsprozessen in Medienumwelten.

Im Rahmen dieser internationalen Tagung befassen wir uns aus unterschiedlichen Perspektiven mit einer Auswahl von Themen im Zusammenhang mit

· konzeptionellen Aspekten der medialen Wende (mediatic turn) und ihrer Bedeutung für Bildungs-, Wissens- und Kommunikationsprozesse

· Mediendynamiken, Kontinuitäten und Umbrüchen und deren Relation zu sozio-kulturellen Dynamiken und Wissensformen

· der Mediennutzung in alltagsweltlichen Zusammenhängen, Alltagsästhetiken, Formen der Virtualisierung und neuen Handlungspraxen

· der Performanz kultureller Praktiken in formellen und informellen Lernkontexten sowie den Chancen neuer Aneignungs- und Vermittlungsformen in der Wissensarbeit

· faktischen und optionellen Entwicklungen in Bildungsinstitutionen abseits von intensivierter Bürokratisierung, Überwachung und Kontrolle und der Reinszenierung alter Pädagogiken 

· Micromedia, Microcontent und Microlearning sowie m-Learning 

· Typen medialer Übertragung und Zusammenhängen sozialer, geografischer und kommunikationstechnologischer Mobilität

· netzbasierten Formen der Gemeinschaftsbildung sowie der Relation von Mediennutzung und Beziehungsökologie

· der Orientierung und Navigation in dynamischen Medienumgebungen sowie Formen des Umgangs mit den Versprechungen der „Neuen Technologien“

Die Tagung ist diskursiv orientiert und wird überwiegend in Form von Kurzreferaten mit plenaren Diskussionen und Workshops durchgeführt. 
Tagungssprachen sind Englisch und Deutsch.
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In recent years, new and established media have penetrated, challenged, and often surpassed in significance traditional institutions of socialization and education. Moreover, the social organization of knowledge production and distribution has become highly mediated through increasingly complex combinations of information and communication technologies. New pedagogical and cultural forms and practices have emerged at the intersection of the formerly distinct spheres of education and entertainment. Social research has, problematized and scrutinized many of these developments under a number of headings: ‘media education’, ‘e-learning’, ‘educational media’, and others. Rarely, have the relationships between these new forms of education, mediated communication and cultural production been examined as constitutive of a unitary media ecology. 

This interdisciplinary conference will bring approaches and topics that elucidate the dynamics of the media-knowledge junction at all levels from the micro to the macro. Individual practices of knowledge acquisition and application in the everyday, instructional designs, collaborative knowledge building in virtual spaces and media initiatives targeting large audiences represent some of the focal points in which these dynamics can be studied. Accordingly it is not so much about technical devices or software products and their commercialization or application in the narrowest senses, but about aspects of knowledge organization and media dynamics, the transformation of learning processes and education as well as the reconfiguration of knowledge and culture themselves. The presenters will share research results and theoretical models that highlight different forms of interaction between media, knowledge and education. Opportunity will be provided to explore the international and intercultural dimensions of the phenomena under study. Plenary discussions and workshops built around diverse, but complementary projects will be undertaken with the goal of identifying connections and integrating their findings into a coherent body of research. 

Presentations and panel proposals are treating topics from differing points of view, including 

· Conceptual aspects of the mediatic turn and its relevance for processes of education, knowledge and communication

· Media dynamics, continuous developments and upheavals and their relation to social and cultural dynamics and forms of knowledge

· The appropriation, adaptation and domestication of media in everyday life, to form new material and virtual practices

· The performance of cultural practices in formal and informal contexts of learning as well as new opportunities for the acquisition and intermediation of  acquirement and intermediation of knowledge

· Developments in educational institutions aside of intense bureaucracy, control and reproduction of antiquated pedagogies

· Micromedia, microcontent, microlearning and m-Learning

· Medial assignment and mobility in relations of social, geographic and communicational technologies

· Dynamics of net-based community ecologies, including material and technical conditions of their formation and dissolution

· The navigation in dynamic media environments

The conference will be mainly organized around short presentations, with panels, discussions and workshops.

The conference will be held in both English and German.
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